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اسامی داوران هفته پایانی لیگ آزادگان 
مشخص شد
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مسیر قهرمانی پرسپولیس دست تبریزی ها افتاد
پرســپولیس  فوتبال  تیم 
برای رســیدن بــه پنجمین 
قهرمانی خــود در لیگ برتر 
نیاز به کســب پیــروزی در 
تقابــل با تیم هــای تبریزی 
دارد. بــه نقــل از مهر، تیم 
در  پرســپولیس  فوتبــال 
فاصله ســه هفتــه مانده به 
اتمــام رقابت های فصل جاری لیگ برتر بــا ۵۸ امتیاز در صدر جدول حضور 
دارد تا بیشترین شــانس را برای پنجمین قهرمانی متوالی خود داشته باشد. 
پرســپولیس حالا و پس از برگزاری دربی پایتخــت در جام حذفی، به تبریز 
مــی رود تا آخرین بازی خارج از خانه خود در فصل جاری را مقابل ماشــین 
سازی برگزار کند. این تیم پس از بازی با ماشین سازی به تهران باز می گردد 
تا با دیگر نماینده آذربایجان شــرقی در ورزشــگاه آزادی دیدار کند. تراکتور 
تبریــز که با کســب پیروزی مقابل گل گهر ســیرجان امیدهــای خود برای 
کسب سهمیه لیگ قهرمانان فصل آینده آسیا را زنده نگه داشت، سخت ترین 
دیدار پرســپولیس در سه هفته پایانی لیگ برتر محسوب می شود. یحیی گل 
محمدی ســرمربی پرســپولیس در حالی برای تکرار قهرمانی خود با این تیم 
قدم بر می دارد که برای رســیدن به جامی دیگر چاره ای جز بردن نمایندگان 
فوتبال تبریز ندارد؛ ســد بزرگی که در صورت غفلت سرخپوشــان با سبقت 
سپاهان اصفهان در رســیدن به صدر جدول همراه می شود. با از دست رفتن 
جام حذفی بعد از شکســت مقابل استقلال، تمام امید پرسپولیسی ها و یحیی 
گل محمدی به لیگ برتر است تا بتوانند دومین جام خود را در این فصل )بعد 

از سوپرجام( و پنجمین قهرمانی متوالی در لیگ برتر را رقم بزنند

پورمیرزایی به دنبال تکرار افتخارات 
سیامند در پارالمپیک

کمیته بین المللی پارالمپیک 
با اعلام اینکه ملی پوش دســته 
وزنه بــرداری  ســنگین  فــوق 
ایــران در میان ۱۰  معلــولان 
قــرار  پارالمپیــک  وزنه بــردار 
گرفت نوشت: او به دنبال تکرار 
پیشــین  رکورددار  افتخــاراتِ 
این رشــته اســت. بنا به اعلام 
کمیته بیــن المللی پارالمپیک، »منصور پورمیرزایی« ملی پوش ســنگین وزن 
تیم وزنه برداری، نماینده کشورمان در رقابت های دسته به اضافه ۱۰۷ کیلوگرم 
پارالمپیک توکیو است. وب سایت کمیته بین المللی پارالمپیک در این باره نوشت: 
در توکیو پورمیرزایی به دنبال گرامی داشت میراث هموطن خود، سیامند رحمان 
و ادامه مسیر وی در این رشته است. پورمیرزایی با لیفت وزنه ۲۴۹  کیلوگرمی 
در جام جهانی ۲۰۲۱ تایلند موفق به کسب مدال طلا و نمایش توانمندی خود 
پیش از برگزاری بازی های توکیو ۲۰۲۰ شد. وزنه بردار کرمانی تیم ملی جایگزین 
مرحوم سیامند رحمان در دسته فوق سنگین شد. رحمان اسفندماه سال ۱۳۹۸ 
به خاطر ایست قلبی دار فانی را وداع گفت. سیامند در دسته فوق سنگین با مهار 

۳۰۵ کیلوگرم رکورددار این دسته به شمار می رود.

125هزار یورو از آزمایشگاه کلن بازپس گرفته شد  
رئیس شورای مرکزی ستاد 
ملی مبارزه بــا دوپینگ ایران، 
گفت: نخســتین بار در روابط 
ایــران نادو و آزمایشــگاه کلن 
۱۲۵ هزار یورو از آزمایشــگاه 
کلن بازپس گرفته شد. به نقل 
از پایگاه خبری وزارت ورزش و 
جوانان؛ مهدی علی نژاد افزود: 
از ابتدای همکاری ایران نادو تا اردیبهشت ۱۴۰۰ در صورتحساب های ارسالی به 
ایران مبلغ ۱۹٪ مالیات بر ارزش افزوده محاسبه می شد با توجه به آنکه مالیات 
اشــاره شده مبلغ قابل توجهی را شامل می شد، مذاکره با آزمایشگاه برای حذف 
این آیتم در دستور کار قرار گرفت. وی ادامه داد: مکاتبات متعددی با کلن انجام 
شــد، با توجه به اثبات پرداخت مالیات به دولت توســط فدراسیون پزشکی که 
متولی هزینه های ســتاد هســت، اداره مالیات آلمان متقاعد شد و ایران نادو را 
از پرداخت مالیات معاف کرد. معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش و جوانان گفت: بعلاوه تمام مبالغ پرداختی های پیشــین به کلن از سال 
۲۰۱۶ هم بررسی و در نهایت مبلغ ۱۲۵۰۰۰ یورو قابل استرداد اعلام شد. ایران 
نادو به اندازه مبلغ فوق بستانکار شده و هزینه های آینده ستاد از این مقدار کسر 
خواهد شــد، همچنین برای همیشــه ۱۹٪ از صورتحساب های آینده هم کسر 
می شود. علی نژاد افزود: ایران نادو در شرایط عادی هر سال بین ۱۰۰۰ تا ۱۳۰۰ 
نمونه گیری با هزینه تقریبی ۲۰۰ تا ۲۶۰ هزار یورو انجام می دهد و کاهش ۱۹ 

درصدی صرفه جویی چشمگیری را شامل خواهد بود.

اخبار کوتاه

مراســم رونمایی از کیت لباس تیم ملی بسکتبال برای 
حضور در سی ودومین دوره بازی های المپیک توکیو شنبه 
در تالار بسکتبال مجموعه ورزشــی ورزشگاه آزادی تهران 

برگزار شد.
به گزارش گروه ورزشی مردم سالاری، رامین طباطبایی 
رییــس فدراســیون، فریده شــجاعی نایب رئیــس زنان، 
محمدرضا صالحیان سرپرســت دبیری فدراسیون و جمعی 

از پیشکسوتان در این مراسم حضور داشتند.
در ابتدا این مراسم از اعضای تیم ملی بسکتبال سه نفره 
بانوان کشــورمان، معصومه اسماعیل زاده، نگین رسولی پور، 
شــادی عبدالوند، دلارام وکیلــی و نیکا بیک لیک لی جهت 

حضور در رقابت های انتخابی المپیک تقدیر و تجلیل شد.
رئیس فدراســیون بسکتبال در این مراسم اظهار داشت: 
ایــن دومین بار اســت که بعد از پیروزی انقلاب اســلامی 
بسکتبال کشــورمان به المپیک راه پیدا کرده است. افتخار 
بزرگی اســت تیم ملی و کادر فنی در دو ســال اخیر تمام 
تلاش خود را به کار گرفتند تا این سهمیه را کسب کنند و 

خوشبختانه این راه دشوار را به خوبی طی کردیم.
وی ادامه داد: تشــکر می کنم از وزارت ورزش و جوانان، 
کمیته ملی المپیک، حامی مالی تیم و اصحاب رسانه که در 
این مســیر کنار بسکتبال بودند. برای ما حضور شایسته در 
مسابقات مهم است چون گروه بسیار سختی داریم. امیدوارم 
بتوانیم بازهم از نام بســکتبال ایران در دنیا به خوبی دفاع 
کنیم. در ادامه پرچم مقدس امضا شــده جمهوری اسلامی 
ایران توسط مردم، به صمد نیکخوه بهرامی کاپیتان تیم ملی 
بسکتبال و پرچمدار کاروان ایران در المپیک توکیو اهدا شد 
و پس از آن پیراهن تیم ملی توســط ملی پوشان، کادر فنی 

تیم ملی و ریاست فدراسیون به امضا رسید.
در ادامــه صحبت های ملی پوشــان بســکتبال ایران  و 
ســرمربی درباره شــرایط تیم ملی را با خبرگزاری ایســنا 

می خوانید:
ارسلان کاظمی:

»جا دارد به خاطر همین چنــد بازی تدارکاتی که برای 
تیم ملی فراهم شد تشــکر کرد چون وضعیت مالی کشور 
سخت است. المپیک میدان بزرگی است و حریفان پرقدرتی 
پیش رو داریم، اما دوست داریم و امیدواریم حداقل یک تیم 
را شوکه کنیم. شرایط به خاطر کرونا سخت است، اما سعی 

داریم بهترین عملکرد را داشته باشیم.«
بهنام یخچالی:

»خوشبختانه شرایط تیم روز به روز بهتر شد و ان شاءالله 
در المپیک خوب بازی کنیم. وظیقه ما به عنوان بازیکن فقط 
و فقط بازی کردن است. به نظرم تمرینات فشرده ای داشتیم 
و بازیکن باید روی کار خود تمرکز کنند، آقای شاهین طبع 
هم شــاید صلاح دانستند که کمی با خبرنگاران درد و دل 
کنند. مجموعا امیدوارم با یک شرایط آرام در المپیک بازی 
کنیم. باخت  تیمی مثل آمریکا در بازی های تدارکاتی مهم 

نیست، چون سطح آنها کاملا مشخص است.«
آرون گرامی پور:

»باعث افتخارم اســت که عضو تیم ملی ایران هستم و 
برای این پرچم بازی می کنم، جا دارد از همه تشــکر کنم 
که کمک کردند شــرایط خوبی داشته باشم. مطمئنا با صد 
درصد توان بازی خواهیم  کرد تا بهترین عملکرد را داشــته 
باشیم. فکر می کنم با وجود شرایط سخت کرونایی هم همه 
اعضــای کادرفنی تلاش کردند تا ما بــا قدرت در المپیک 

شرکت کنیم.«
سعید داورپناه:

»ما سه بازی سخت در المپیک داریم، اما سعی می کنیم 
خوب بازی کرده و دل مردم را شــاد کنیم. البته کم کم ما 
باید ۲۰ بازی در حد بسکتبال اروپا بازی می کردیم، اما نشد 
و باید با شرایط کنار آمد. ما برای المپیک ۲۰۰۸ حدودا ۵۰ 

بازی تدارکاتی داشتیم ولی چاره ای نیست و باید کنار آمد. 
با این حال ترسی از حریفان نداریم و می جنگیم. حاشیه ها 
هم سر انتخاب بازیکنان بود اما خب نظر سرمربی مهم است، 
بازیکنان باید خودشــان را ثابت کنند، یک مدتی هم من و 

ارسلان دعوت نمی شدیم.«
محمد حسن زاده:

»در مدت تقریبا دو ماه گذشــته تمرینات پر فشــاری 
داشــتیم و الان آماده هســتیم، امیدوارم مقابل حریفان پر 
قدرتی که داریم خوب بازی کنیم و با یک نتیجه آبرومندانه 

کار خود را در المپیک به پایان برسانیم.«
حامد حدادی: 

از بسکتبال دنیا عقب هستیم ولی بهترین نمایش 
را در المپیک خواهیم داشت

ستاره تیم ملی بسکتبال ایران می گوید بازیکنان و کادر 
فنی تیم ملی تمام تــلاش خود را خواهند کرد که نمایش 

خوبی در المپیک توکیو داشته باشند. 
به دلیل مصدومیت دیر به تیم اضافه شدم و حدود دو تا 
سه ماه است که بچه ها تلاش می کنند و من هم تمام تلاش 

خود را خواهم کرد تا به تیم ملی کمک کنم.
وی ادامه داد: نیازمند حمایت مردم و رسانه ها هستیم تا 
عملکرد بهتری از خودش نشان دهیم و تمام تلاش خود را 

می کنیم تا در المپیک نمایش خوبی داشته باشیم.
این بازیکن تیم ملی بســکتبال ایران بــا بیان اینکه از 
بسکتبال دنیا عقب هستیم، گفت: باید این عقب افتادگی را 
جبران کنیم و بتوانیم با امکانات و تجهیزات بهتر فاصله خود 

را با بسکتبال دنیا کم کنیم.
نیکخواه بهرامی: 

کاپیتان تیم ملی بســکتبال ایران معتقد است به دلیل 
کمبود تجهیزات و امکانات ســخت افزاری ورزش ایران در 
آینده سقوط آزادی را تجربه خواهد کرد و شرایط خطرناک 

و نگران کننده ای خواهد داشت. 
صمد نیکخــواه بهرامی اظهار کرد: مســابقات المپیک 
بزرگترین مســابقات جهان است و شرایط سختی خواهیم 

داشت اما نباید توقع غیر واقع بینانه داشته باشیم.
وی ادامه داد: تمرینات پر فشاری را پشت سر گذاشتیم 
که چند برابر دوره گذشته بود و کادر فنی و بازیکنان بیشتر 

از توان خود کار کردند.
کاپیتان تیم ملی بســکتبال ایران با بیان اینکه شرایط 

موجود در حد المپیک نیســت و فضــای خاصی را تجربه 
می کنیم، خاطرنشــان کرد: این شــرایط صرفا مخصوص 
بسکتبال نیســت و باید شرایط در خورد المپیک باشد و از 

امکانات لازم برخوردار باشیم.
نیکخــواه بهرامی ادامه داد: از نظر ســخت افزاری عقب 
هستیم و نمی توانیم خودمان را با کشورهای بزرگ مقایسه 

کنیم.
وی با بیان اینکه باید منتظر سقوط آزاد در ورزش کشور 
باشیم و شــرایط نگران کننده ای خواهیم داشت، گفت: به 
دلیل کمبود تجهیزات و امکانات، چند ســالی است فریاد 
می زنیم اما گوش شنوایی نیست و شرایط خطرناک و نگران 

کننده ای در ورزش ایران خواهیم داشت.
کاپیتان تیم ملی بســکتبال ایران با اشاره به اینکه مردم 
توقع بالایی از ما دارند اما باید واقع بین باشــیم، اظهار کرد: 
در جام جهانی ۳۲ تیم حضور دارند اما در المپیک ۱۲ تیم 
شرکت خواهند داشت و شرایط بسیار متفاوت است و تیم ها 
برنامه ریزی بسیار مناسبی داشته اند. ما در جام جهانی دو 
مرحله بالا رفته ایم اما در المپیک شــرایط بسیار متفاوت 

است.
نیکخواه بهرامی در مورد پرچمداری کاروان اعزامی ایران 
به المپیک توکیو نیز، بیــان کرد: افتخار بزرگی نصیب من 

شده است و امیدوارم لایق و شایسته آن باشم.
وی در مــورد خالی بودن جای بــرادر مرحومش آیدین 
نیکخواه بهرامی، گفت: جای آیدین بســیار خالی اســت و 
من همه چیز را با او قســمت می کنم و مطمئن هستم وی 
می توانست از ۲۰۰۷ تاکنون نقش بزرگ و تاثیرگذاری را در 

بسکتبال ایران ایفا کند.
رامین طباطبایی، رئیس فدراسیون بسکتبال:

 این دومین مرتبه است که تیم ملی بسکتبال ایران پس 
از انقلاب به المپیک صعود می کند و با برنامه ریزی و حمایت 

مناسب توانستیم به المپیک توکیو صعود کنیم.
وی ادامه داد: گروه بســیار سختی داریم اما ملی پوشان 
تمــام تلاش خــود را خواهند کرد و امیدوار به شــکوفایی 

بسکتبال ایران در آینده هستیم.
شاهین طبع: 

سرمربی تیم ملی بسکتبال گفت: ماموریتم در تیم ملی 
تقریبا تمام شده و در این مدت باقیمانده تا بازی های المپیک 

باید به فکر به وجود آوردن همبستگی و اتحاد باشیم.

به گزارش ایرنا، »مهران شــاهین طبع« اظهار داشــت: 
موفقیت های خوبی از جمله نایب قهرمانی بازی های آسیایی، 
صعود به جام جهانی و کســب مجوز حضور در المپیک در 
این سه  سال و نیم بدست آوردیم. از کسانی که ما را در این 
راه کمک کردند، تشــکر می کنیم. حتی از کســانی که کم 

گذاشتند و منتقد ما بودند هم تشکر می کنیم. 
وی ادامه داد: فدراســیون بسکتبال در این مدت همواره 
پشــت تیم ملی بود. اگر اتحاد داشــته باشیم، می توانیم به 
همه چیز برســیم. بازی های تدارکاتی همیشه به بالا بردن 
کیفیت تیم کمک کرد. بــا بازی هایی که برگزار کردیم، به 
دنبال نزدیک تر شــدن به تیم هــای المپیکی بودیم. تلاش 
کردیم در مدت باقی مانده بــا ثبات حرکت کنیم. به طور 
قطع از اردوها راضی نیستیم. شاید برخی از مشکلات فنی 
قابل تغییر نباشد. یک سری ایرادات باید به مرور حل شود.

سرمربی تیم ملی بسکتبال در مورد وضعیت دورگه های 
تیم ملی گفت: در هیچ جایی از دنیا، موضوع دورگه ها مطرح 
نمی شــود چرا که این کلمه تبعیض نژادی است. بازیکنان 
ایرانی زیادی در خارج از کشور هستند که ما اسم دورگه را 
روی آن ها نمی گذاریم. کدام بازیکن ما در دسته اول آلمان 
بازی می کند؟ تیم ملی خیریه نیست و این موضوع درست 
نیست که بازیکنی با ۱۰ سال سابقه بازی حتما باید در تیم 

ملی حضور داشته باشد. 
شاهین طبع ادامه داد: چرا در مورد مربیان خارجی انتقاد 
نمی کنید؟ موضوع دورگه ها که در رسانه های مختلف مطرح 
می شود، به تیم ملی نیز کشــیده شده است. باید شایسته 

سالار باشیم و به آن اهمیت بدهیم. 
سرمربی تیم ملی بســکتبال تصریح کرد: ماموریت من 
در تیم ملی تقریبا تمام شــده و باید در این مدت باقیمانده 
اتحاد و همبستگی را برای موفقیت تیم ملی به وجود آوریم. 
به »رامین طباطبائی« رییس فدراسیون بسکتبال پیشنهاد 
دادم که تیم جوانان را به کاپ آسیا بفرستید تا در آینده به 

کمک بسکتبال ایران بیایند، اما این کار انجام نشد. 
وی ادامــه داد: چین ۳۰ میلیــون دلار هزینه کرد، اما 
نتوانســت به جام جهانی صعود کند. چرا در این خصوص 
چیزی نمی نویســید؟ کار را باید تخصصی دنبال کنیم و به 
شــرافت کاری اهمیت بدهیم. باید بدانیم ظرفیت ما چقدر 
اســت. چرا بازیکنان تیم ملی وقتی به اسپانیا می روند، باید 
یک ســاعت به بالا خیره شوند. حمایت ها باید بیشتر شود. 
چرا باید رســانه ای که به من توهیــن می کند، در رادیو و 
تلویزیون تریبون داشته باشد؟ تهیه کنندگان صدا و سیما 
چه کسانی هستند؟ آنها هر چند وقت یکبار عوض می شوند 
و به نوعی کاســبی راه انداختند. چرا کســی در تلویزیون 
صحبت می کند که به ســرمربی تیم ملی فحاشی می کند؟ 

نباید غریبه پرست نباشیم و به خودمان آسیب وارد کنیم.
طبق تقویم کمیته اجرایی مسابقات المپیک، تیم ایران 
باید در اولین دیدار خود در تاریخ ۳ مردادماه به مصاف چک 
برود. تیم ملی بســکتبال ایران در دومین دیدار خود در روز 
۵ مرداد مقابل آمریکا قرار می گیرد و در بازی سوم در روز ۸ 

مرداد باید به مصاف فرانسه برود.
محمدرضا صالحیان:

سرپرســت دبیری فدراســیون بســکتبال گفت تمرکز 
فدراســیون بســکتبال روی موفقیت تیم ملی در المپیک 
خواهد بود. با توجه به اعزام تیم ملیبه مسابقات المپیک که 
یکی از رویدادهای بسیار مهم در سطح جهان می باشد تمام 
تمرکز اهالی فدراسیون برای موفقیت هرچه بیشتر تیم های 
ملی کشــورمان خواهد بود  ســی و دومین دوره بازی های 

المپیک توکیو اول مرداد ۱۴۰۰ در توکیو آغاز می شود.
به گزارش گروه ورزشــی روزنامه مردم سالاری تیم ملی 
بسکتبال ایران روز یک شنبه)امروز( تهران را به مقصد توکیو 

ترک می کند.

فاطمه بغلانی، مربی کاراته، درباره آخرین شرایط تیم 
ملی کاراته بانوان برای حضور در بازی های المپیک توکیو 
در گفت وگو با خبرنگار گروه ورزشی خبرگزاری برنا اظهار 

کرد: خوشــبختانه همانطور که مدت هاســت اعلام شده 
کاراته قرار است برای نخستین بار در المپیک شرکت کند 
و قطعا این مسئله برای کشورمان که استعدادهای خوبی 
هم دارد می تواند نتایج خوبی را در پی داشــته باشد. تیم 
ایران در بخش بانوان تا به ۲ ســهمیه قطعی دارد. حمیده 
عباسعلی که نیازی به تعریف ندارد در جهان رنک دار است 
و کاراته کای با تجربه به شمار می رود. او دوران مصدومیت 
خود را هم به خوبی سپری کرد و حالا در کنار تیم تمرین 

می کنــد. امیدوارم در این رویــداد مهم جهانی هم بتواند 
از تجربیات خود و مربی اش بــه خوبی بهره ببرد و مدال 

خوش رنگ المپیک را هم به کارنامه خود اضافه کند.
او با اشاره به توانایی بالای سارا بهمنیار ادامه داد: سارا 
کاراته کای جوان اما بســیار باهوش و با استعداد است. هم 
در کنار تیم تمرین می کند و هم زیر نظر مربی خصوصی 
خود خانم قاسمی روند آماده سازی خود را به خوبی پشت 
ســر می گذارد. کاراته بانوان پتانســیل بالایی دارد و آرزو 

می کنم نتایج خوبی را هم مانند همیشه به دست بیاورد. 
بغلانی گفت: متاســفانه اتفاق که برای بهمن عسگری در 
بخش کاراته مردان رخ داد بســیار تلخ بود. همه مطمئن 
هســتیم عمدی در کار نبوده اما به هرحال اتفاقی اســت 
که افتاده اســت. از دست رفتن یک سهمیه برای خانواده 
کاراته ناراحت کننده بود و طبیعی است هم تیمی هایش 
را تحت تاثیر بگذارد اما امیدوارم ســایر نمایندگان ما در 

توکیو بتوانند عملکرد قابل دفاعی را ارائه دهند

لباس ملی پوشان بسکتبال رونمایی شد

امیدواری نسبت به موفقیت بسکتبال در المپیک

فاطمه بغلانی: امیدوارم عباسعلی مدال المپیک را هم به کارنامه خود اضافه کند

 بهمنیار ورزشکار با انگیزه ای است 

کارشــناس فوتبال کشورمان با انتقاد از عملکرد دو تیم 
پرسپولیس و استقلال در دربی ۹۶ گفت: دو تیم اصول اولیه 
فوتبال را هم نمی دانســتند و ما فقط دل مان خوش است 
فوتبال بازی می کنیم.  مسعود اقبالی در گفت و گو با خبرنگار 
ورزشی خبرگزاری تســنیم درباره دربی ۹۶ که با پیروزی 
استقلال مقابل پرسپولیس در ضربات پنالتی به پایان رسید، 
اظهار داشــت:  واقعاً برای فوتبال مان متأسفم، مدت زیادی 
از مسابقات یورو نگذشته، اگر فوتبال مان را با آن ها مقایسه 
کنیم متوجه می شویم چقدر از استانداردهای بین المللی دور 
هستیم. دو تیم در نیمه اول و دوم محتاطانه  بازی می کردند 
و چیزی برای گفتن نداشتند. حتی از دادن چهار پاس به هم 

خبری نبود و اصول اولیه دفاع و حمله را هم نمی دانستند.
وی افــزود: می توانم بگویم فوتبال فقط در دو ۱۵ دقیقه 
وقت اضافه به نمایش درآمد، آن هم به خاطر خســتگی هر 
دو تیم بود که دو،  ســه فرصت به دســت آوردند. ما دیگر 
چیزی به نام فوتبال و کار گروهی ندیدیم. هیچ برنامه ای هم 
در تعویض ها نبود. مثلًا پرســپولیس دو مهاجمش را خارج 
کرد و دو مهاجم جدید به زمین آورد، ولی متوجه نیســتند 
که اگر مهاجم نمی تواند فرصت به دســت بیاورد، به خاطر 
عدم درک متقابل بین خطوط اســت نه ضعف خط حمله. 
بــه هر حال فوتبال خیلی ضعیفی بود. متأســفم بگویم در 
روزی که هوادار نبود و بازیکنان باید با آرامش بیشتری بازی 
می کردند، دو تیم حتی اصول اولیه دفاع کردن و فوتبال را 
بلد نبودند و از استانداردها خارج شدند. خوشبختانه فغانی 
هم بســیار راحت بود و بازی سختی را قضاوت نکرد. بچه ها 
هــم به او اعتراض نمی کردند. در کل بخواهم بگویم فوتبال 
بســیار کودکانه ای بود. کارشناس فوتبال کشورمان تصریح 
کرد: همه جای دنیا تبلیغات و این مسائل وجود دارد، رئال 
و بارســلونا هم این جریانات را بیرون زمین دارند، اما وقتی 
بازی شروع می شــود منطقی بر آن حاکم است. یعنی کار، 
برنامه و اســتراتژی مشخص است،  حتی می دانند که فلان 
بازیکن تعویضی چه وظایفی در زمین دارد. اگر دقت کنید 
کمک مربی برگه ای دســتش دارد و با بازیکنان هماهنگ 
می کنــد چه وظیفه ای دارند، ولی مــا چیزی به نام وظیفه 

نداریم، هر چه می بینیم براســاس خلاقیت و اتفاقی است 
و برنامه تاکتیکی خاصی وجود ندارد. شــما نگاه کنید ضد 
حمله یک سری اصول دارد، وقتی صاحب توپ می شوید یا 
اصــول را می دانید و باید زود ضد حملــه بزنید،  یا با تعلل 
و حفظ توپ جلو خواهید رفــت. ما اصلًا چنین چیزی در 
فوتبال مان نمی بینیــم. ما حتی تراکم هم در بازی ندیدیم، 
یا به هم می چسبند یا انقدر فاصله می گیرند که خلع ایجاد 
می شود. ما فقط حاشیه بیرون زمین را داریم و داخل زمین 
هیچ چیز نداریم.  »مــن نمی دانم آیا مربیان ما با بازیکنان 
کار نمی کننــد؟« اقبالی با بیان این جمله و انتقاد از مربیان 
ادامه داد: آیا کســی نیســت روی مربیان نظارت کند؟ من 
بارها به ریاست قبلی فدراسیون و کمیته اموزش هم گفتم 
آئین نامه ای تدوین کنند که فدراسیون فوتبال مثل کمیته 
دوپینگ بتواند بالای ســر مربیان بــرود و ببیند آقایان در 
تمرینات شان چه کار می کنند. اصلًا برنامه دارند یا همینطور 
رندمی کار می کننــد. به همین خاطر هم بازیکنان به بلوغ 
تاکتیکی فوتبال نرســیده اند. مربیان ما اصلًا دست به قلم 
نمی برند تا چند برنامه تمرینی خوب بنویسند. هیچ تحلیل 
صحیحی از بازی ها هم نداریم. می دانید چرا؟ چون آقایی که 
۱۵ میلیارد می گیرد می داند فصل بعد هم هست. ارتباطات  
نامیمونی در فوتبال ما حاکم اســت که آقایان سال بعد هم 
با همان دلالان کنار می آیند و مهم نیست اصلًا تیم شان ته 
جــدول برود یا لیگ دســته اول. بازیکنی که ۲، ۳ میلیارد 
می گیــرد یک پاس بغل پا نمی تواند بدهد، این چه فوتبالی 
اســت ما داریم؟! واقعــاً من وقتی دربی را نــگاه می کردم 
شرمنده شدم و می خواستم تلویزیون را خاموش کنم. کسی 
هم نیست این درد را درمان کند، فقط دل مان خوش است 

فوتبال بازی می کنیم.
وی درخصوص اینکه به نظر می رســید پرســپولیس با 
کمی ترس مقابل استقلال بازی کرد، گفت: ما تا چه زمانی 
می خواهیم خودمان را به حدی برســانیم که در دربی این 
ترس و وحشت را نداشته باشیم. مربیان فقط نگران هستند 
که اگر دربــی را ببازیم یعنی کل لیگ را باختیم. هر مربی 
هم وارد رختکن می شــود اولین جمله ای که می گوید این 

اســت که ما باید این بازی را ببریم. انگار بازیکنان آمده اند 
که بازی را ببازند! گفتن همین جملات ترس و دلهره را به 
بازیکنان تزریق می کند. یا مثلًا مربی خودش برای بازیکنان 
پاداش تعیین می کند؛ همین باعث می شود از همان دقیقه 
اول بازیکنانش با ترس و دلهره بازی کنند. بدبختی فوتبال 
ما همین اســت. مربیان ما حتی صحبت در رختکن شــان 
هم مشــکل دارد، چه برسد به مســائل تاکتیکی. واقعاً این 
فوتبال باعث شرمندگی است، درست شدنی هم نیست، مگر 
اینکه معضلات اقتصادی و فرهنگی از فوتبال ما کنار برود. 
کارشــناس فوتبال کشــورمان در ادامه یادآور شد: من ۴۰ 
سال است مدرس فوتبال هستم، همه این ها را به مربیان یاد 
دادیــم، اما مربیان وقتی از کلاس بیرون می روند همه چیز 
یادشان می رود. من همیشه در کلاس هایم به آقایان گفتم که 

وقتی از کلاس بیرون می روید دوباره سراغ آبگوشت درست 
کردن نرودید، لازانیا درست کنید. کم کم باید تفکرات مدرن 
را یاد بگیرید. ما یک سری تاکتیک های جدید به مربیان یاد 
می دهیم و باید تفکرات قدیمی را کنار بگذارند. چیزی که ما 
در کلاس ها گفتیم همان چیزی اســت که در اروپا تدریس 
می شود، اما متأســفانه اینجا آقایان یادشان می رود. اقبالی 
تصریح کرد: مربیان ما امنیت شــغلی هم ندارند،  خیلی از 
مربیان دنیا به گفته خودشان ساک شان جلوی در است،  ولی 
نــه اندازه ما غیر منطقی. الان فرهاد مجیدی بازی هایش را 
می بــرد و با پول خودش به بچه ها پاداش می دهد، ولی اگر 
دربی را می باخت ممکن بــود اخراجش کنند. اصلًا دنبال 
ارزیابی و ارز ش یابی نیســتند. بازی های لیگ یک که اصلًا 

افتضاح است. مربی می خواهد تیمش را بیرون بکشد.

انتقاد تند کارشناس فوتبال از دربی 96:

 مربیان در تمرین چه کار می کنند؟


